
ZÁPIS č. 8/2001 (120)
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 2. října 2001

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

Přítomni: viz presenční listina (celkem 17 senátorů)

Omluveni: Lhotáková/FA, Kříž/FaVU
Hosté: rektor Vrbka, prorektor Kazelle,

kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková

Program:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace o změně zástupců z FAST a FaVU v AS VUT a určení nového zástupce z AS VUT

do Stavební komise VUT
3. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
4. Informace předsedů legislativní a ekonomické komise AS VUT
5. Projednávání změn vnitřních předpisů VUT

* Statutu VUT
* Mzdového předpisu VUT

6.  Informace o připravované celostátní konferenci studentů na VUT
7. Informace z veřejného slyšení Senátu Parlamentu ČR o VŠ
8. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
9. Různé

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.

Ad 2) Informace o změně zástupců z FAST a FaVU v AS VUT a určení nového zástupce
         z AS VUT do Stavební komise VUT
Předseda AS Doc. Zbořil obdržel písemné oznámení o odstoupení z funkce senátora Doc. Ing.
Aloise Materny, CSc. (z důvodu ukončení pracovního poměru na VUT v Brně) a studenta
Vojtěcha Dvořáka z FaVU (z osobních důvodů). Za Doc. Maternu nastoupí řádně zvolený
náhradník FAST (Prof. Melcher nebo Doc. Štěpánek), na FaVU bude nutné vyhlásit doplňovací
volby. AS VUT proto hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT vyhlašuje doplňovací volby na FaVU do Studentské komory AS VUT.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
AS VUT vyhlašuje doplňovací volby na FaVU do Studentské komory AS VUT.

Vzhledem tomu, že odchodem Doc. Materny nemá AS VUT své zastoupení ve Stavební komisi
VUT, bude nutné jmenovat zástupce nového. Doc. Zbořil navrhl, aby se jím stal zástupce FAST,
členové AS VUT s jeho návrhem souhlasili.
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Doc. Zbořil dále informoval o jednání Stavební komise VUT dne 21. 9. 2001, kterého se
zúčastnil. Zápis z tohoto jednání bude uložen v kanceláři AS VUT.

Ad 3) Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
� Rektor Vrbka:

� Dne 1. 7. 2001 byl jmenován do funkce ředitele CEVAPO Ing. Ladislav Janíček, PhD.,
MBA. V průběhu prázdnin došlo na CEVAPO k organizačním změnám, které souvisí
s přípravou změny organizační struktury. CEVAPO svou činností překrývá oblasti, které
garantuje několik prorektorů, proto je řízeno rektorem VUT. CEVAPO bude nadále
obsahovat tři odborné útvary - odbor CŽV, Univerzitu třetího věku a  odbor
vysokoškolského poradenství.
Dále rektor hovořil o probíhajících jednáních se studenty CDV, jimž bylo nabídnuto
vysokoškolské vzdělání a evropský diplom v rozporu s platnou legislativou. Situace je
v řešení a předpokládá se uzavření celého případu do konce měsíce října. O výsledcích
bude rektor informovat AS VUT.

� Dne 20. 9. 2001 se rektor zúčastnil informační schůzky evropské komise o činnosti Joint
Research Centre - nabídka širšího zapojení českých vědeckých institucí a týmů v oblasti
vědy a výzkumu ve směrech důležitých pro rozvoj Evropy (kvalita, ekologie, bezpečnost,
obnovitelné zdroje, atd.). Nabízena spolupráce v nejrůznějších evropských projektech –
5RP a budoucí 6RP - informace jsou uvedeny na internetové adrese: www.jrc.cec.eu.int

� Rektor seznámil přítomné s usnesením ČKR ze dne 26. 9. 2001, které se týká aktuální
situace financování veřejných vysokých škol (nenavýšení dotace veřejným vysokým
školám na rok 2002). Usnesení bude Přílohou č. 1 tohoto zápisu. Z diskuse, která
následovala po dotazu RNDr. Popely vyplynulo, že dopad nenavýšení finančních
prostředků vysokým školám lze v podmínkách VUT interpretovat takto: při srovnatelných
finančních prostředcích s letošním rokem by bylo nutné poskytnout výuku pro zvýšený
počet studentů o 0 až 10 % studentů výše (10 % = katastrofický scénář).

� Ve dnech 28. - 29. 9. 2001 se rektor zúčastnil evropské konference EUA (Asociace
evropských univerzit) - klasický pohled vzdělávání zejména v oblastech vědy a výzkumu,
řešení projektů - posun do oblasti podnikání, pravděpodobnost v získání finančních
prostředků. Rektor se zúčastnil diskuse ve dvou sekcích.

DISKUSE:
� Doc. Zbořil připomněl záměr AS VUT pozvat ředitele všech nefakultních součástí VUT

na své zasedání (CEVAPO, CESA a CVIS). Kvestor navrhl přizvat na jednání i vedoucí
jednotlivých útvarů CVIS Ing. Búřila a Ing. Záhoříka. Doc. Zbořil sdělil, že jednání AS
VUT jsou veřejná, pokud projeví zájem, mohou se jednání zúčastnit.

� Mgr. Božek připomněl nedořešený problém vztahu školy ke sportovním oddílům, které
nesou ve svém názvu název VUT.

� Doc. Münsterová sdělila, že byla ustavena pracovní skupina složená ze zástupců ČKR
a RVŠ, jejímž koordinátorem je rektor Prof. Lukáš z TU Liberec, za RVŠ jsou zastoupeni
Prof. Haasz, Dr. Valová, Doc. Hálek a Doc. Zemánek. Tato skupina se zabývá projektem
"Možnosti financování a rozvoje veřejných VŠ". Doc. Münsterová upozornila, že je
možné obrátit se na tuto komisi se žádostí o posouzení dostatečnosti, případně navýšení
koeficientu uměleckých fakult (FaVU a FA).

� Kancléřka Vanýsková:
Kancléřka předala přítomným senátorům program výjezdního zasedání kolegia rektora VUT
v Brně konaného ve dnech 9. - 10. 10. 2001 v Bystřici nad Pernštejnem. Jednání KR se zúčastní
také předsedové AS a tajemníci fakult.

http://www.jrc.cec.eu.int/
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� Prorektor Kazelle:
Doplnil informaci rektora o organizačních  změnách probíhajících na CEVAPO. Dle jeho názoru
se tyto změny příliš nedotknou základní koncepce činnosti, logickým vývojem dojde ke sloučení
informačního centra FernUniversität Hagen s koordinačním centrem VŠ. Na VUT dochází ke
sloučení modulů CDV a CŽV do jednoho útvaru - odboru celoživotního vzdělávání. Prorektor
Kazelle sdělil, že v průběhu měsíce října budou definitivně vyjasněny problémy, vyplývající
z bývalé činnosti CDV a navrhl, aby ředitel CEVAPO Ing. Janíček byl pozván na zasedání AS
VUT, až budou k dispozici všechny materiály.

AS VUT souhlasil s názorem prorektora Kazelle, na příští zasedání AS VUT dne 30. 10. 2001
budou pozváni ředitelé CVISu a CESA, ředitel CEVAPO bude pozván až na zasedání AS VUT
v listopadu. Pozvání zajistí předseda AS VUT Doc. Zbořil.

� Kvestor Pěnčík:
� Z provedené uzávěrky hospodaření VUT od ledna do srpna 2001 vyplývá, že čerpání

finančních prostředků na všech součástech VUT je vyrovnané a odpovídá tendencím roku.
� Byly navýšeny poplatky za stravování z důvodu navýšení cen potravin a byly zvýšeny

poplatky za ubytování na Ramzové.
� V loňském roce byla uzavřena smlouva mezi VUT a Statutárním m. Brnem o výměně

pozemků (první kolo), prozatím však nebyl proveden zápis do katastru nemovitostí z důvodu
výhrad ze strany m. Brna. Majetkový odbor Magistrátu m. Brna připravil zrušení návrhu na
zahájení řízení o povolení vkladu vlastnického práva do katastru nemovitostí.
Probíhá druhé kolo jednání o výměně pozemků VUT s městem Brnem, snahou VUT je získat
maximum pozemků v areálu PPV, výměnou nabízí pozemky v areálu Kraví Hora. Na základě
výsledků jednání kvestor připraví materiály k projednání v AS VUT.

� Za poslední tři měsíce byly realizovány tyto investiční akce:
� vybudování dalších internetových přípojek na kolejích VUT;
� vybudování horolezecké stěny v areálu PPV;
� zpracování studie dostavby lehkoatletického areálu PPV (Prof. Ruller);
� dokončení rekonstrukce objektu D5 FSI v areálu PPV;
� dokončení parkoviště v areálu za FEI PPV;
� zahájení stavby posluchárenského komplexu a dopravního připojení v areálu

Božetěchova;
� vzhledem k pravděpodobnému zřízení FIT probíhá příprava rekonstrukce jižních klauzur

a projektové dokumentace na využití tělocvičny pro seminární místnosti a provizorní
posluchárny (areál Božetěchova);

� dokončení rekonstrukce obj. C v areálu Veveří - Žižkova (výměna oken a fasád);
� zahájení rekonstrukce obj. Rybkova 2a (podařilo se vystěhovat VTÚ z budovy na

Rybkově ul.);
� zpracování studie rekonstrukce obj. A na Poříčí (arch. Vrána), FA zaujala stanovisko, že

bude vhodnější vypsání architektonické soutěže, hrazené z prostředků VUT;
� rekonstrukce a oprava integrovaného objektu FP a FEI v areálu PPV (bývalá menza) -

došlo k dohodě o ustavení demarkační linie, budou zde umístěny 3 ústavy FEKT
a děkanát FEKT. Do 20. 10. bude zpracován projekt pro stavební povolení, na úrovni
ministra je připravován do vlády návrh na výběr komise pro zhotovitele stavby, začátkem
prosince bude proveden výběr zhotovitele stavby; zahájení stavby se předpokládá
v březnu 2002;

� je zpracovávána studie inkubátoru v prostorách mezi obj. Technická 8 a zahrádkami
(nízká jednoduchá budova, předpokládá se příspěvek ministerstva průmyslu a obchodu).
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� Pracovní verze návrhu Pravidel rozdělení dotace na rok 2002 (Neinvestiční a investiční
prostředky) byla předložena kvestorem ekonomické komisi AS VUT, která se jimi zabývala
na jednání dne 4. 9. 2001. Probíhá připomínkování, návrh bude projednáván na výjezdním
zasedání kolegia rektora ve dnech 9. a 10. 10. 2001 a následně předložen AS VUT tak, aby
mohl být projednán do konce roku. Návrh pravidel neobsahuje krizový scénář.

� V současné době je zpracovávána první verze postupu a podmínek možnosti penzijního
připojištění zaměstnanců. Po ukončení analytických prací bude s návrhem seznámena
ekonomická komise AS a následně AS VUT.

� Příprava jednání se zástupci Brněnského biskupství týkající se areálu Údolní, který bude po
etapách uvolňován. Ústavy FAST mají opustit objekty na Údolní do srpna 2002.

� Kvestor předal všem členům AS VUT aktuální verzi návrhu vnitřního předpisu "Pravidla pro
zakládání právnických osob", s tím, že dnešním dnem začíná běžet předkládací lhůta - souvisí
s úpravou Čl. 5 Statutu VUT.

DISKUSE:
� Mgr. Božek vznesl dotaz, zda je nutné vynakládat finanční prostředky na architektonickou

soutěž areálu Poříčí a v jaké výši se budou tyto prostředky pohybovat. Kvestor Pěnčík sdělil,
že Fakulta architektury trvá na svém požadavku vypsání architektonické soutěže. Mgr. Božek
doporučil, aby AS VUT nesouhlasil s úhradou architektonické soutěže z prostředků VUT
a doporučil úhradu z vlastních prostředků FA.

� Student Konečný vznesl dotaz na kvestora týkající se zdražení stravného, jeho připomínka se
týkala zejména neprojednání navýšení s dozorčí radou KaMB. Kvestor sdělil, že od ředitele
KaMB obdržel zdůvodnění navýšení meziročním nárůstem cen potravin. Doc. Podroužek
připomněl požadavek EK AS VUT na předložení analýzy cen stravného a cen ubytování. Na
předcházejícím jednání EK v květnu 2001 ředitel KaM přislíbil zpracovat rozbory, které by
provedly podrobnější rozkrytí jednotlivých nákladů KaM. Doc. Podroužek konstatoval, že
pravidelná dotace letošního roku je stejná jako v roce loňském a není zde zohledněn nárůst
strávníků ani ubytovaných studentů na kolejích. Dr. Popela doporučil aby ředitel KaM
předložil AS VUT rozbor navýšení cen stravného.

� Předseda SK AS J. Švec poděkoval jménem studentů za realizaci horolezecké stěny. Dále
upozornil na problémy studentů při vydávání nových zlevněných průkazek na DPMB. Na
nových průkazech studenta není uvedeno číslo, které je při vypisování třeba uvést do
formuláře. Vznesl požadavek vydávat průkazy s uvedením čísla (nemělo by to být číslo
rodné).

Ad 4) Informace předsedů legislativní a ekonomické komise AS VUT
� Legislativní komise AS VUT
Předseda LK Mgr. Božek informoval o jednání legislativní komise, které se uskutečnilo před
dnešním zasedáním AS VUT. Legislativní komise projednala následující záležitosti:
� "Pravidla pro zakládání právnických osob Vysokým učením technickým v Brně a pro

peněžité a nepeněžité vklady VUT do těchto a jiných právnických osob"
První návrh tohoto předpisu obdrželi členové LK a EK AS VUT E-mailem dne 13. 9. 2001,
legislativní komise jej prozatím neprojednávala. Vzhledem k tomu, že kvestor Pěnčík
předložil na dnešním zasedání AS VUT aktualizovaný návrh, LK AS VUT navrhla, aby se
uskutečnilo připomínkové řízení a doporučila přijmout následující návrh na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje pro projednávání návrhu "Pravidel pro zakládání právnických osob a pro
peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob" následující postup:
a) AS VUT bere na vědomí předložení návrhu "Pravidel pro zakládání právnických osob

a pro  peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob"
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b) ukládá členům AS VUT předat připomínky k návrhu pravidel tajemnici AS VUT
v termínu do 12. 10. 2001

c) ukládá EK a LK AS VUT projednat připomínky k návrhu pravidel v termínu do 26. 10.
2001

d) AS VUT projedná předložený návrh na zasedání dne 30. 10. 2001
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
Návrh byl schválen.
UAS 2
AS VUT schvaluje při projednávání návrhu "Pravidel pro zakládání právnických osob a pro
peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob" následující postup:
a) AS VUT bere na vědomí předložení návrhu "Pravidel pro zakládání právnických osob

a pro  peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob"
b) ukládá členům AS VUT předat připomínky k návrhu pravidel tajemnici AS VUT

v termínu do 12. 10. 2001
c) ukládá EK a LK AS VUT projednat připomínky k návrhu pravidel v termínu do 26. 10.

2001
d) AS VUT projedná předložený návrh na zasedání dne 30. 10. 2001

Předseda AS VUT Doc. Zbořil vznesl připomínku k předkládaným verzím návrhů, které je třeba
označovat tak, aby byly jednoznačně identifikovatelné.

� Kontrola plnění usnesení AS VUT - v návaznosti na projednávané návrhy změn vnitřních
předpisů VUT doporučuje LK AS VUT připravit zprávu o plnění usnesení AS VUT.

� Návrh změny Statutu VUT v souvislosti se vznikem FIT - tyto změny nastanou v okamžiku,
kdy bude zřízení FIT schváleno Akreditační komisí. Legislativní komise AS VUT proto
navrhla hlasovat o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT žádá rektora o předložení následujících návrhů:
a) návrhu změny Statutu VUT v souvislosti se vznikem FIT
b) návrhu Volebního a jednacího řádu AS FIT
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
Návrh byl schválen.
UAS 3
AS VUT žádá rektora o předložení následujících návrhů:
c) návrhu změny Statutu VUT v souvislosti se vznikem FIT
d) návrhu Volebního a jednacího řádu AS FIT

� Návrh na změny ve financování veřejných vysokých škol zavedením školného, půjček,
sociální podpory studentů - základní principy věcného návrhu zákona (návrh předložený
poslancem Matějů členům ČKR a členům RVŠ). Doc. Münsterová informovala o zasedání
předsednictva RVŠ v této záležitosti a LK AS VUT doporučila projednat na dnešním
zasedání, zda AS VUT zpracuje připomínkování tohoto návrhu. Návrh existuje v elektronické
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formě, bude rozeslán všem členům AS VUT. Po diskusi AS VUT na základě návrhu LK AS
VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT
a) vypracuje stanovisko k základním principům věcného návrhu zákona o školném, půjčkách

a sociální podpoře studentů vysokých škol a projedná toto stanovisko na zasedání dne
30. 10. 2001

b) ukládá členům AS VUT předložit připomínky v termínu do 12. 10. 2001
c) Ukládá ekonomické a legislativní komisi AS VUT projednat připomínky k základním

principům v termínu do 26. 10. 2001
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
(1 senátor nebyl v okamžiku hlasování přítomen)
UAS 4
Akademický senát VUT
a) vypracuje stanovisko k základním principům věcného návrhu zákona o školném, půjčkách

a sociální podpoře studentů vysokých škol a projedná toto stanovisko na zasedání dne
30. 10. 2001

a) ukládá členům AS VUT předložit připomínky v termínu do 12. 10. 2001
b) Ukládá ekonomické a legislativní komisi AS VUT projednat připomínky k základním

principům v termínu do 26. 10. 2001

Doc. Münsterová vznesla dotaz na kvestora, zda bude tento návrh posuzován také vedením
VUT a zda připomínky vedení VUT  a AS VUT budou koordinovány. Doc. Zbořil sdělil, že
projedná s rektorem VUT.

� Ekonomická komise AS VUT
Informace z jednání ekonomické komise, které se uskutečnilo dne 4. 9. 2001, přednesl předseda
EK Doc. Podroužek. Zápis z tohoto jednání obdrželi členové AS VUT E-mailem dne 25. 9. 2001
a v tištěné formě spolu s pozvánkou na dnešní zasedání. Doc. Podroužek sdělil, že návrh změn
a doplnění Mzdového předpisu VUT a Statutu VUT bude projednáván samostatně v rámci bodu
5. dnešního zasedání AS VUT a stanovisko EK k těmto změnám uvede proto až při jejich
projednávání.
Dále poukázal na závěry bodu 4. Různé, kde EK AS VUT konstatovala, že se podařilo dodatečně
použít metodiku rozdělení dotací podle MŠMT ČR i na jednotlivé fakulty VUT. Záporné
přepočtené počty studentů, které se na některých fakultách objevily, vznikly nedoplněním
databáze SIMS historií studia před r. 1999. Touto chybou vznikla ztrátu VUT v přidělené dotaci
cca 2 mil. Kč (podrobný rozbor výpočtu financování byl přílohou č. 3 zápisu z jednání EK ze dne
4. 9. 2001). Doporučil proto aby na VUT byl plně uvolněn jeden pracovník na správu SIMS.
Následovala diskuse senátorů, po které AS VUT konstatoval, že analýza předložená předsedou
EK Doc. Podroužkem byla velmi dobře zpracována a ocenil úsilí Doc. Podroužka, které tomuto
problému věnoval.
Kvestor sdělil, že dle jeho názoru navrhované doplnění správy SIMS na VUT a plné uvolnění
jednoho zodpovědného pracovníka na tuto funkci problém neřeší, naopak je potřeba připravit
řádné výstupy z matriky studentů (SIMS) pro potřeby vysokých škol obecně.
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Ad 5) Projednávání změn vnitřních předpisů VUT
� Návrh změn a doplnění Mzdového předpisu VUT
První verzi návrhu změn a doplnění Mzdového předpisu AS VUT  (Dodatek č. 4) obdrželi
členové AS VUT dne 14. 6. 2001 E-mailem. O tomto návrh jednala EK AS VUT dne 4. 9. 2001
s následujícím závěrem: Ekonomická komise AS VUT nemá k předloženému návrhu připomínek
a doporučuje AS VUT návrh ke schválení i s případnou úpravou tarifů tř. 8 a vyšší.
Návrh byl dne 7. 9. 2001 projednán s KOR, na základě tohoto jednání v něm byly provedeny
pouze malé úpravy a následně byl rozeslán E-mailem dne 11. 9. 2001 samostatně a dne 25. 9.
2001 jako příloha zápisu z jednání EK AS VUT ze dne 4. 9. 2001 všem členům AS VUT.
Doc. Podroužek sdělil, že ekonomická komise doporučuje předložený návrh ke schválení.

Mgr. Božek sdělil, že legislativní komise doporučuje návrh Dodatku č. 4 schválit, má k němu
připomínky pouze formálního rázu - do Čl. 2 je třeba doplnit příslušná data. Po diskusi bylo
doporučeno doplnit Čl. 2 daty projednání s odborovým orgánem VUT, projednání v AS VUT
a datem účinnosti od   1. 2. 2001 s tím, že v únoru nebo v březnu bude navýšení vyplaceno zpětně
jinou formou mzdy.
Dále Mgr. Božek upozornil na nejasnou formulaci textu "…stanoví součást VUT…" v Čl. 1,
odst. 1 dodatku. Po diskusi AS VUT doporučil ponechat předložené znění s tím, že je potřeba
vnitřními předpisy upravit kompetence pro schvalování rozpočtů nefakultních součástí VUT.
AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje změny a doplnění Mzdového předpisu VUT v Brně (Dodatek
č. 4), které jsou přílohou zápisu z dnešního zasedání.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Návrh byl schválen.
UAS 5
Akademický senát VUT schvaluje změny a doplnění Mzdového předpisu VUT v Brně (Dodatek
č. 4), které jsou přílohu zápisu z dnešního zasedání.

� Návrh změn Statutu VUT
Doc. Podroužek sdělil, že ekonomická komise na svém zasedání dne 4. 9. 2001 vznesla
k předloženému návrhu připomínku týkající se doplnění Čl. 28 odst. 1 odrážkou "- projednání
pravidel rozdělení neinvestičních dotací v AS VUT". Tato připomínka byla kvestorem
akceptována, návrh byl upraven a rozeslán všem členům AS VUT E-mailem spolu se zápisem
z jednání EK.

Mgr. Božek sdělil, že legislativní komise na dnešním zasedání  konstatovala, že v předloženém
návrhu změny Čl. 28 Statutu VUT chybí přesná definice, co všechno rozpočet VUT obsahuje.
Rozpočet by měl být definován jako předpis určitých závazných ukazatelů, které musí jednotlivé
složky naplnit a přitom by se nezabýval jejich rozpisem na fakultách. Součástí rozpočtu VUT by
pak nemusely být podrobné rozpočty jednotlivých fakult, ale pouze dotace, která se na fakulty
váže. Tzn., že je třeba stanovit, co je to rozpočet a v čem je závazný. Dále by měla novela
obsahovat definici rozpočtových opatření a je třeba stanovit časový harmonogram postupu
zpracování pravidel rozdělování a rozpočtu.
Následovala dlouhá diskuse členů AS VUT s kvestorem, na základě které byla ustavena pracovní
skupina složená ze zástupců ekonomické a legislativní komise, která bude pracovat na úpravě
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Čl. 28 Statutu VUT. Do komise byli jmenováni Doc. Podroužek, Dr. Popela, Ing. Kříž, Mgr.
Božek, Doc. Mašek a Tomáš Konečný. Termín jednání pracovní skupiny sdělí kvestor.

Ad 6) Informace o připravované celostátní konferenci studentů na VUT
Předseda Studentské komory AS VUT J. Švec předal všem přítomným program připravované
celostátní konference studentů "Současná úloha a postavení studentů na vysokých školách", která
se bude konat ve dnech 6. a 7. prosince 2001 a velmi stručně seznámil přítomné s cíli této
konference. Konferenci pořádá Studentská komora AS VUT v Brně ve spolupráci s CSVŠ a RVŠ
v Praze. Hlavním úkolem konference bude výměna názorů a zkušeností mezi studenty
a pedagogy a informování studentů o legislativních předpisech vysokých škol. Bude zmíněna
úloha studentů v akademických senátech na VŠ a jejich úloha při vytváření a hodnocení kvality
VŠ. Záměr konference se však nedotýká jen akce samé, nýbrž cílem je otevřít sérii seminářů na
diskutovaná témata, např. v oblasti specifické formy poradenské činnosti pro studenty
podílejících se na práci v akademických orgánech školy.
J. Švec požádal přítomné o případné připomínky k programu konference. Následovala krátká
diskuse členů AS VUT, ve které vznesl dotaz Doc. Podroužek na způsob financování - většina
nákladů bude hrazena formou konferenčních poplatků (vložné). Také byla zaslána žádost na
MŠMT o příspěvek na úhradu sborníku, prozatím nebyla doručena odpověď.

Ad 7) Informace z veřejného slyšení Senátu Parlamentu ČR o VŠ
Informaci podala Doc. Münsterová, která se tohoto jednání zúčastnila za RVŠ. Veřejné slyšení
o vysokých školách v Senátu PČR se konalo dne 19. 9. 2001 v Jednacím sále Valdštejnského
paláce. Příprava začala v květnu 2001 iniciativou rektora UK Wilhelma, předsedy RVŠ Ježka
a náměstka ministra pro vysoké školství MŠMT Průši. Jednání zahájil předseda senátu Pithart
v 9:30 hodin, bylo plánováno vystoupení asi 20ti řečníků (zástupci ČKR, RVŠ, AV, AK, GAČR
a další, zástupci vlády ČR a poslanců PČR). Usnesením srpnového Senátu PČR byla vybrána tři
témata: Vysoké školy a věda, Financování vysokých škol, Možnosti zvyšování počtu studentů.
Jednání se zúčastnili také ministr Zeman, náměstek Průša a řada hostů, kteří si zajistili možnost
vystoupit se svým sdělením. Do diskuse se zapojila mimo plánovaných řečníků ještě řada dalších,
takže jednání nebylo ukončeno ve 13:00 hodin, jak bylo původně plánováno, ale až kolem 18:00
hodiny.  Těsnopisný záznam z jednání je vyvěšen na www stránkách na adrese:
http://www.senat.cz/cgi-bin/sqw1250.cgi/dokumenty/verslys/vs002a.html
Rada vysokých škol zabezpečí vydání sborníku (do konce září shrnutí příspěvků). Doc.
Münsterová na závěr konstatovala, že veřejné slyšení o vysokých školách konané dne 19. 9. 2001
bylo druhé slyšení před Senátem PČR (první bylo o ČT v době stávky v této televizi). Zároveň se
jedná o druhé vystoupení v Senátu týkající se vysokých škol, první se uskutečnilo v červnu t.r.,
avšak pouze před Výborem Senátu pro školství, vědu a kulturu a bylo věnováno problematice
pedagogických fakult. Je zřejmé, že Senát současnou situaci na vysokých školách považuje za
alarmující.
Některé příspěvky účastníků stály za velkou pozornost, ke konkrétnímu řešení se však nedospělo,
protože rozpočet je výhradně v kompetenci Poslanecké sněmovny PČR. Senátoři ale se vší
vážností vzali situaci na vědomí a nabyté poznatky budou na politické sféře uplatňovat. Má-li se
při financování vysokého školství dospět k nápravě současného stavu, je třeba, aby ho celá
společnost začala vnímat. Závěrem bylo doporučeno, aby se vysoké školy o pozornost politiků,
politických uskupení a celé společnosti více hlásily.
Veřejného slyšení o vysokých školách se také zúčastnil jako host předseda SK J. Švec. Sdělil
senátorům, že se mu toto jednání velmi líbilo. Dle jeho názoru měli velmi pěkné příspěvky rektor
MU Zlatuška, rektor TU v Liberci Lukáš, za studenty Ing. Výlupek z UTB ve Zlíně a zástupci

http://www.senat.cz/cgi-bin/sqw1250.cgi/dokumenty/verslys/vs002a.html
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RVŠ Doc. Ježek, Prof. Bednář, Prof. Haasz a Doc. Münsterová. Lituje pouze, že Senát nemá
pravomoci v přidělování finančních prostředků vysokým školám.

Ad 8) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
Doc. Münsterová informovala o průběhu jednání 14. předsednictva RVŠ ze dne 27. 9. 2001:
� Vystoupení představitelů MŠMT (náměstek Průša, ředitelé Beneš a Kopřiva).
� Financování veřejných VŠ v roce 2002 (Doc. Průša, Doc. Ježek, Prof. Haasz). Usnesením

bylo přijato prohlášení RVŠ, které obdrželi na dnešním zasedání všichni členové AS VUT.
� Zpráva o slyšení v Senátu Parlamentu ČR (Prof. Bednář, Doc. Ježek, Doc. Münsterová, Mgr.

Morávek, Ing. Výlupek)
� Akreditace a kvalita vysokých škol (Prof. Liška). Předseda AK podal zásadní informace

o činnosti AK, o její spolupráci s RVŠ a o hlavních nadcházejících úkolech.
� Vyšší odborné školy a jejich předpokládaná transformace do vysokých škol neuniverzitního

typu (Ing. Karpíšek).
� Vzdělávání učitelů na vysokých školách (Doc. Trna). Problematika pedagogických fakult.
� Návrhy úprav Zákoníku práce (Doc. Mikule). Byl podán návrh na zpracování novely VŠ

zákona s ohledem na evidenci pracovní doby akademických pracovníků.
� Různé - schváleny změny Organizačního řádu Agentury RVŠ, projednávány otázky

studentské komory RVŠ, ustanovení pracovní skupiny pod vedením Prof. Bednáře za účelem
posouzení školného a vzdělávacích problémů. Bylo odmítnuto financování zahraničních
služebních cest pro členy RVŠ - zaměstnance VŠ. RVŠ bude hradit zahraniční cesty pouze
studentům.

Před usnášením proběhla ke každému bodu programu důkladná diskuse účastníků zasedání.

Doc. Podroužek sdělil, že dne 3. 7. 2001 proběhlo na 37. schůzi Parlamentu druhé čtení vládního
návrhu zákona o podpoře výzkumu a vývoje (tisk 963), jehož součástí je návrh prováděcího
předpisu "Nařízení vlády o institucionální podpoře výzkumu a vývoje a hodnocení výzkumných
záměrů"; § 3 obsahuje upravená kritéria pro poskytování a užití institucionální podpory
specifického výzkumu na vysokých školách. Druhé čtení bylo na návrh poslance Matějů
přerušeno.

Ad 9) Různé
� Materiál, který předložil prorektor Jančář – AS VUT požadoval analýzu úspěšnosti podaných

grantů v jednotlivých kategoriích na VUT ve srovnání s úspěšností podaných grantů
v jednotlivých kategoriích v ČR. Materiál nesplňuje požadavky AS VUT a Doc. Zbořil proto
požádá prorektora Jančáře, aby materiál přepracoval.

� Doc. Zbořil informoval o dopisu předsedy AS MU Kostroně, ve kterém reaguje na události ze
dne 11. září 2001.  Doc. Kostroň se domnívá, že by studenti měli být v nějakém předmětu
více informováni o možnosti zneužití technických věcí a požádal Doc. Zbořila, zda by se
nemohl zúčastnit některého zasedání AS VUT, na kterém by senát informoval o svých
návrzích. Doc. Zbořil mu navrhl příští zasedání AS VUT dne 30. 10. 2001.

� Dr. Popela sdělil, že se zúčastnil konference, kterou pořádala Vysoká škola finanční a správní
v Praze (soukromá VŠ) s názvem "Lidský kapitál a investice do vzdělání - na prahu
vzdělanostní společnosti". Konference se konala ve dnech 17. a 18. 9. 2001 a zúčastnily se jí
z 90 % soukromé vysoké školy. Dr. Popela se dále vyjádřil kriticky k předloženému návrhu
poslance Matějů na změny ve financování veřejných vysokých škol zavedením školného. Dle
jeho názoru je tento materiál nedostatečně připraven a je třeba vyhodnotit, co by pro VUT
přijetí tohoto návrhu znamenalo.



10

� Doc. Münsterová upozornila, že na veřejném slyšení o vysokých školách v Senátu dne 19. 9.
2001 vystoupil student soukromé vysoké školy EPI Kunovice a jménem studentského
parlamentu prezentoval názor, že studenti soukromých vysokých škol by měli dostávat od
státu stejné dotace jako studenti veřejných vysokých škol a dále, že studenti soukromých
vysokých škol souhlasí se zavedením školného na veřejných vysokých školách. Oba tyto
postoje obhajoval tím, že se snaží o rovné postavení vysokoškolských studentů.

� Doc. Podroužek sdělil, že jednání EK AS VUT se bude konat dne 23. 10. 2001 v 9:00 hodin.

PŘÍŠTÍ ZASEDÁNÍ AS VUT SE BUDE KONAT V ÚTERÝ DNE 30. ŘÍJNA 2001  V 9:00 HODIN
V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

                        Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT v Brně                           předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

PŘÍLOHA:
1. Usnesení České konference rektorů ze dne 26. září 2001
2. Změny a doplnění Mzdového předpisu VUT v Brně (Dodatek č. 4)


